



## Referat af bestyrelsesmøde den 24. oktober 2024 kl. 19:00

### 1. Valg af ordstyrer og referent

**Dirk og Isabella**

### 2. Nyt fra bestyrelsen

**Helle har meldt sig ud som forældrerepræsentant**

**Spørg flere forældre om de ville være interesseret i forældrerepræsentant**

### 3. Vigtige emner (Ledere, Medlemmer, Forhold, Økonomi)

#### a. Uganda-turen (Isabella)

**Turen er gået overordnet godt, og den sidste regning er blevet betalt d. 22/10-24. 10.000kr dækkes af gruppen.**

#### b. Status på gruppen (Nikolaj)

##### i. Leder status (tilgange og afgang i den kommende tid)

**Peter og Signe stopper ved udgangen af året, og Ulrik har også forladt gruppen. Tonny trapper derudover ned og tilgår som en reserve ved starten af næste år. Camilla er tiltrådt som leder, sammen med Wanda. Therese og Kristian fragår som ledere, men bliver også reserve. Mads stopper til februar da han flytter til Fyn. Melanie er tiltrådt som mikroleder. Ane, Camilla og Isabella er tiltrådt som gruppelederassistenter, som en mindre gruppe til støtte af Nikolaj, som er godkendt af bestyrelsen.**

##### ii. Grene, ledere og udviklingen

**Camilla tiltræder som grenleder i junior med hjælp fra Valdemar. Isabella tiltræder som grenleder for troppen med hjælp fra Nikolaj. Mini og mikro gren skal være mere opdelt med hvert deres program. Melanie er blevet grenleder for mikro, med hjælp fra Magnus, Otto og Karsten. Der er indført venteliste til familiespejder med 14 indmeldte spejder + forældre, med grenleder Katja og med hjælp fra Wanda.**

##### iii. Bæredygtighed

**Der er kommet en kompostbunke. Der er kommet affaldssortering, og meningen er at det er et forældreansvar at få kørt skraldet på genbrugsstationen. Der skal information op omkring affaldssortering, både indendørs og udendørs. Udskiftning af køleskab, og lys sensorer til toiletterne og de mindre lokaler. Når der købes køkkenartikler, skal det købes uden mikroplast.**

#### c. Brug for flere ledere (Nikolaj)

**Der skal bruges 2 – 3 nye leder til mini og mikrogrenen fra nu af, og derefter kan der kigges på de andre grene, især junior. Indtil der er nye leder i gruppen trækker mini-mikrolederne på lederne i de andre grene.**

**d. Nyhedsbrev (Nikolaj og Dirk)**

Der er ny gruppeleder, Nikolaj som skal offentliggøres for hele gruppen. Informere om, hvad der sker i gruppen fremover. Det skal laves kvartal basis, med information om hvad der sker i gruppen. Første udkast kommer i løbet af næste uge.

**e. Hytteudlejning (Nikolaj)**

Kim tager fat i Ulrik med henblik på faststående regler omkring hytteleje, og den nye gruppeledelse laver et udkast til næste bestyrelsesmøde angående ny hytteudlejningsplan.

**f. Vedligeholdelse – 60K (Kim)**

Kim følger op på: 19.500 for ny dør inkl. påsætning, som bliver lavet inden årsskiftet. Gennemgang af alt el i hytten, og tilbud på lys og sensorer i hytten og containeren. Nyt Køleskab med større fryser.

**g. Medlemstal (se næste side)**

Gruppen har rundet de 100 medlemmer, juniorgrenen er lidt tynd, men dette bliver taget op på næste møde.

**h. Økonomisk status, inkl. restancer (Jan-Erik)**

Kassebeholdningen ser god ud, men når der laves udlæg, må det gerne specificeres mere, hvad pengene er blevet brugt til.

**4. Udvalg:**

a. Hvilke udvalg skal vi have i forhold til hvad gruppen har brug for?

**5. Nyt fra korpset og divisionen**

**6. Nyt fra ledelsen, herunder**

a. Nat i naturen

b. Spejderarbejdet

c. Kommende lejre/arrangementer

**Juleweekenden er ved at blive planlagt. Selvbetaling hæves fra 250kr -> 275kr. i år.**

**7. Spejdergrunden, hytter, sheltere og båd**

a. Træfældning

b. Værdiansættelse – skal den hæves?

**8. Nyt fra udvalg og andre emner**

a. Intropakker (forældre, ledere, bestyrelse) (Dirk)

b. Overnatningsprogram (Nikolaj/Peter/Dirk)

c. Vedligehold: Forældreopgaver

d. Vedligehold: Arbejdsweekend

~~e. Rundspørge om input til forbedringer~~

f. Introbrev til forældre (Dirk)

Der laves et link på hjemmesiden til introbrevet, hvilket kan blive opdateret fremover.

**g. Taget – afslutning (Dirk)**

Dirk laver et udkast til en planket til hytten som gør opmærksom på APM's sponsorat af det nye tag. Det sendes til Isa.

**9. Eventuelt**

**a. Flere Forældrerepræsentanter i bestyrelsen**

**Det bliver skrevet i nyhedsbrev og ellers prik til forældrene i gruppen.**

**b. Trailerkørekort**

**Gruppen har brug for et minimum af ledere der kan køre traileren. Vi har stadig en gruppe på ca. 5 ledere. Nikolaj ønsker også et trailerkørekort og det er godkendt. Kontakt Nikolaj hvis man ønsker trailerkørekort til hjælp af transport af gruppens trailere.**

**c. Nikolaj til korpsets ledelseskursus 1**

**Var rigtig godt. Kraftig anbefaling fra Nikolaj at deltage i. Næste år i Gurredam.**

**a. Bestyrelsesmøde tidspunkt**

**Fremadrettet fra 19:15-21:15**

**a. Gren emails oprettet**

[mini@holbospejderne.dk](mailto:mini@holbospejderne.dk)

[mikro@holbospejderne.dk](mailto:mikro@holbospejderne.dk)

...

[gruppeformand@holbospejderne.dk](mailto:gruppeformand@holbospejderne.dk) -> overvejes brug til gruppens Google drev